
       

   Czechowice-Dziedzice,14.03.024 r. 

 

 

 

 

 

Protokół nr 03/2024 

 

z posiedzenia Prezydium Gminnej Rady Seniorów w Czechowicach-Dziedzicach 

w  dniu 14.03.2024 r. 
 

 W  posiedzeniu uczestniczyło pięciu członków  prezydium GRS oraz   

            - Burmistrz Czechowic-Dziedzic – Marian Błachut 

            - Przewodniczący kół PZERiI oraz prezesi stowarzyszeń. 

            (Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przywitanie gości przez przewodniczącego GRS. 

- Przedstawienie porządku posiedzenia: /załącznik  nr 2/.  

  

2.  Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

3. Założenia do projektu powstania Klubu Seniora – Opinie środowisk senioralnych. 

4. Rozliczenie darowizny seniorów, uczestników balu - przeznaczonej na cele dobroczynne. 

5. Informacja w sprawie propozycji umieszczenia skrzynki na wnioski i skargi seniorów, 

    mieszkańców gminy Czechowice-Dziedzice. Rozważenie innych form kontaktu z seniorami 

    –  (temat przeniesiony z poprzedniego posiedzenia prezydium GRS). 

6. Informacja o najbliższych zamierzeniach GRS (cyklicznych imprezach) – wynikających z planu 

    pracy na bieżący rok: 

            - II Czechowicki Bal Seniorów  - odbył się 27 stycznia. 

 - Noc Kupały, impreza integracyjna – czerwiec. 

 - Marsz Nordic Walking – wrzesień. 

 - Czechowicki Dzień Seniora MDK – koniec października,listopad 

7. Propozycja zorganizowania - dodania do rocznego planu kolejnej imprezy – np. „Biesiadne 

    śpiewanie”, „Wesoły Senior”.  Termin: początek maja. 

8.  Podjęcie decyzji w sprawie formy podziękowań dla osób i instytucji które wspomagają działania 

     GRS i wyróżniły się w okazywaniu pomocy na rzecz środowisk senioralnych w gminie 

     Czechowice-Dziedzice.   

 - Propozycja: podziękowania w formie oprawionej w ramki patery – projekt. 

9. Dyskusja, wolne wnioski. 

    - Informacja w sprawie zaproszenia Młodzieżowej Rady Miejskiej (w ramach współpracy) do 

      włączenia się w organizację imprezy „Noc Kupały” w czerwcu br.  

    - Informacja w sprawie windy osobowej w przychodni „Lasek”. 

    - Wstępne przygotowania do wyborów GRS – grudzień. 

10.  Podziękowanie za obecność, zakończenie posiedzenia – przewodniczący GRS. 

 

Ad 1. Przewodniczący otwarł posiedzenie Prezydium i przywitał zaproszonych gości. 



Ad.2. Przewodniczący poddał  pod głosowanie jawne, treść protokołu z poprzedniego posiedzenia 

prezydium, co zostało przyjęte bez zastrzeżeń. Poinformował, iż w/w protokół znajduje się do 

wglądu na stronie BIP w zakładce „protokoły GRS”, oraz w wersji papierowej w biurze Rady UM.  

Ad.3.  Przewodniczący poinformował iż jest projekt Urzędu Miasta - utworzenia w Czechowicach-

Dziedzicach „Centrum Integracji Społecznej” w pomieszczeniach po byłej „harcówce”. 

 - przewodnicząca koła nr 1 PZERiI p. Aleksandra Zagata stwierdziła iż utworzenie centrum lub 

klubu seniora w pomieszczeniu byłej „harcówki” jest nieporozumieniem gdyż byłyby trudności dla 

seniorów z dojazdem do tego lokalu, brak jest tam prostego dojazdu, lokalnej komunikacji, 

parkingu, itp. a większość seniorów nie posiada własnego środka komunikacji. 

  - radny GRS Janusz Paszek  - podkreślił iż klub seniora, czy też centrum integracji społecznej lub  

też centrum seniora winno być zlokalizowane w centrum miasta, np. przy centrach handlowych  

a nie na tzw. ”odludziu”. Podobne zdanie wyrazili też inni uczestnicy posiedzenia. 

   - p. Burmistrz  M. Błachut poinformował zebranych iż seniorzy winni zadać sobie pytanie co to 

ma być, kto ma wziąć na siebie koszt utrzymania, koszt obsługi itp. 

Zdaniem p. Burmistrza, należy spisać oczekiwania, zaproponować kto to ma prowadzić taką 

działalność i że „ ilość to nie wszystko, bo trzeba do ilości dodać jakość” a dopiero wtedy liczy się 

efekt działania.. 

- przewodniczący GRS J. Tomaszczyk stwierdził iż zamiast szukać nowego obiektu, remontować, 

wyposażać i zatrudniać instruktorów do pracy z seniorami taniej by było lepiej zagospodarować i 

zainwestować w to co już jest i działa na rzecz seniorów, czyli do MDK, MBP, MOSiR tak by te 

instytucje mogły zwiększyć swoją ofertę na rzecz seniorów. Proponuje zwiększenie środków 

finansowych dla MBP, MDK, MOSiR z przeznaczeniem na działalność pro senioralną. 

Podkreślił iż w tych w/w instytucjach są zatrudnieni pracownicy, którzy mogą również zwiększyć 

działania na rzecz seniorów.  

- Burmistrz poinformował iż jeżeli o cokolwiek wnioskowaliście i poprosiliście to otrzymaliście. 

- Andrzej Kobiela poinformował zebranych iż p. Burmistrz zawsze dotrzymuje danego słowa 

i brawo Mu za to. 

- p. Burmistrz  ponownie zaproponował, aby różne pomysły wsparcia na rzecz seniorów z  kół 

senioralnych przekazać do GRS, po to by mogły być przekazane UM celem ich rozwiązania.  

Podkreślił, iż Jego zdaniem „radość i zadowolenie jest najwyższą formą zadowolenia  władz 

Urzędu Miasta”. 

 

Ąd.4. Przewodniczący poinformował zebranych o  rozliczeniu kwoty zebranej na balu seniora na 

rzecz potrzebującej rodziny. Zebrane środki zostały  przekazane za pokwitowaniem pani dyr. OPS 

Renacie Buryło. Pracownica OPS dokonała zakupów dla rodziny, a przede wszystkim dla dzieci.  

W rozliczeniu zostały przekazane przewodniczącemu rachunki i paragony zakupów i znajdują się  

w dokumentacji GRS w Biurze Rady Miejskiej./ załącznik nr 3. 

 

Ad.5.  Informacja w sprawie propozycji umieszczenia skrzynki na wnioski i skargi seniorów, 

    mieszkańców gminy Czechowice-Dziedzice (dotyczy to tej grupy seniorów która nie jest 

zrzeszona w żadnej organizacji senioralnej na terenie miasta i gminy).  

Rozważenie innych form kontaktu z seniorami. 

Przewodniczący przekazał iż można umieścić taką „skrzynkę’ na budynku UM, ale mogą tam trafić 

tzw.”dane wrażliwe”, to kto tym się będzie zajmował - bo GRS nie może, a obowiązują przepisy 

prawa dot. RODO. Istniała by tez konieczność prowadzenia rejestru spaw tam umieszczanych. 

Proponuje, aby skrzynkę zamienić na e-skrzynkę, natomiast każdy mieszkaniec – także Senior 

może przekazać swoje uwagi do biura Rady Miasta lub konkretnego Wydziału Urzędu Miasta. 

- Przewodniczący Koła emerytów policji p. Edward Lesiewicz wnioskuje, aby GRS miała po 8-miu 

latach swojej działalności na rzecz seniorów swoje pomieszczenie i tam mogła też przyjmować 

wnioski od czechowickich seniorów. 

- Przewodniczący GRS Jacek Tomaszczyk wyjaśnił że ta kwestia została uregulowana już na 

początku obecnej kadencji, trzy lata temu. Takie pomieszczenie GRS ma do dyspozycji jest nim 



biuro RM. Jest tam szafa do przechowywania dokumentów, jest biurko gdzie można pracować jeśli 

taka potrzeba zaistnieje. Pracownicy biura Rady Miejskiej zostali zobowiązani przez Burmistrza do 

obsługi biurowej GRS. Mogą też przyjmować wnioski Seniorów i przekazywać je do wiadomości 

przewodniczącemu GRS. Do dyspozycji – decyzją Przewodniczącego Rady Miejskiej, został 

udostępniony gabinet w celu przyjmowania interesantów – seniorów w sprawie ich potrzeb lub 

uwag.  

Ad.6.  Informację o najbliższych zamierzeniach GRS (cyklicznych imprezach) – wynikających  

z planu pracy na bieżący rok przedstawił Przewodniczący GRS, Jacek Tomaszczyk. 

            6.1.  - II Czechowicki Bal Seniorów  - odbył się 27 stycznia. 

 6.2.   - Noc Kupały, impreza integracyjna – czerwiec. 

 6.3.   - Marsz Nordic Walking – wrzesień. 

 6.4.   - Czechowicki Dzień Seniora MDK – koniec października, listopad 

Przewodniczący proponuje aby imprezę  integracyjną „Noc Kupały” zorganizować zgodnie z 

sugestią  przewodniczących kół emerytów na stadionie MOSiR w Zabrzegu, połączoną z 

biesiadnym śpiewaniem i poczęstunkiem. Jako partnera - współorganizatora przewodniczący 

proponuje koło nr 6 w Zabrzegu. Termin – druga połowa czerwca. 

Marsz  Nordic Walking  będzie zorganizowany początkiem września na  obiekcie MOSiR 

„Mosirek” w Czechowicach-Dziedzicach.  

Czechowicki Dzień Seniora będzie zorganizowany w MDK - koniec m-ca października, początek 

listopada.  

 

Ad.7.  Przewodniczący zaproponował zebranym włączenie do kalendarza imprez  tzw.”Majówkę” 

i również włączyć koło nr 6 w Zabrzegu jako partnera organizacyjnego. Termin - połowa maja. 

 

Ad.8.  Przewodniczący proponuje, aby GRS podjęło decyzję o formie podziękowania dla osób 

 i instytucji, które wspierają działania GRS  i wyróżniły się w okazywaniu pomocy na rzecz 

środowisk senioralnych w gminie  Czechowice-Dziedzice.   

Proponuje, aby  podziękowania w formie oprawionej w ramki patery – projekt- wzór 

 /załącznik nr 4/. 

- p. Burmistrz proponuje aby GRS wspólnie z Wydziałem Promocji UM uzgodniło formę 

podziękowania. 

 

Ad.9.  Wolne wnioski. 

- Przewodniczący GRS proponuje , aby zaprosić do wspólnego działania /współpracy/ MRM  

jako pomoc przy organizowaniu imprezy” Noc Kupaly” w m-cu czerwcu br. 

- Przewodniczący poinformował zebranych iż zostało wystosowane pismo do dyrektora AZK 

w sprawie windy osobowej w przychodni „Lasek”. 

W odpowiedzi  na pismo GRS, dyrektor AZK Marcin Dziki poinformował iż wystąpiono do Urzędu 

Dozoru Technicznego o wydanie opinii nt. możliwości technicznych zmiany sposobu sterowania 

urządzeniem i oczekują na pisemne stanowisko, które zostanie przekazane do GRS w odrębnej 

korespondencji. /załącznik nr 5/. 

- Przewodniczący przekazał zebranym o wstępnych przygotowaniach do wyborów GRS, które 

odbędą się w m-cu grudniu,  należy „rozglądać” się za kandydatami do GRS. 

 

Ad. 10. Z uwagi na brak dalszych wniosków i dalszej dyskusji, Przewodniczący podziękował za 

obecność i zakończył posiedzenie prezydium GRS.  

 

    Sekretarz  GRS                                                                           Przewodniczący GRS 

 

    Michalina Li-u-fa                                                                          Jacek Tomaszczyk 

 


